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Poznámka:  Zveřejněna je pouze upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 

zveřejňovaných osobních údajů podle zákona č. 101/2000 Sb., o ochraně osobních údajů 
v platném znění. Osobní údaje jsou v souladu s § 16, § 17 a § 95 zákona 
č. 128/2000 Sb.,o obcích v platném znění. 
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bod jednání číslo    20  
 
 

 
Příspěvek do 5. sch ůze Rady m ěsta Ku řimi konané dne 13.02.2019  
 
Zápis č. 2/2019 z jednání komise školské dne 7. 1. 2019 
 
 
Obsah materiálu: Důvodová zpráva 

 A - zápis  
 
Materiál předkládá:  Ing. Petr Ondrášek - 1. místostarosta 

 
Materiál zpracoval:  Mgr. Hana Němcová - referent - školství  
 
 
Důvodová zpráva:  
 

Dne 7. 1. 2019 proběhlo druhé jednání Komise školské Rady města Kuřimi pro volební období 2018 - 
2022 (zápis vizte příloha A). 
Komise školská přijala usnesení k bodu č. 3 o doplnění dvou členů školských rad při obou kuřimských 
základních školách a k bodu č. 4 o návrhu plánu investic škol (ZŠ) a školského zařízení (MŠ). 
 
 
Návrh na usnesení: 
 

RM  b e r e   n a   v ě d o m í   zápis z 2. jednání komise školské ze dne 7. 1. 2019 a schvaluje  
usnesení v bodech 3 a 4 dle zápisu v příloze. 
 
Termín plnění: 16. 2. 2019 (KÚ) 
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Město Ku řim  tel. +420 541 422 311 
Jungmannova 968/75 fax +420 541 230 633 
664 34 Kuřim www.kurim.cz 

 

 

 

 

Datum a čas 07. 01. 2019, 17:00 hod. 

Místo konání Radnice Kuřim, velká zasedací místnost 

Počet členů  7 

Přítomni 

Všichni členové komise (viz prezenční listina). 
Alena Matějíčková, Ing. Petr Němec, Ing. Rostislav Hanák, Ing. 
Vojtěch Novotný, Ing. Mgr. Markéta Matulová, PhD., Mgr. Ilona 
Kopecká, Mgr. Petr Bracek 

Omluveni 0 

Hosté 
Ing. Petr Ondrášek, místostarosta, Mgr. Bc. Hana Kočevová, 
ředitelka ZŠT, Mgr. Lenka Slámová, ředitelka MŠZ, Mgr. Richard 
Mach, ředitel ZŠJ 

Zapsala Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise 

Další jednání komise školské 18. 03. 2019, 17:00 hod., budova ZŠJ 

 
 

PROGRAM JEDNÁNÍ: 
 

1. Stanovení termín ů jednání komise školské v roce 2019.  
Předsedkyně komise školské (dále jen „komise“) zahájila jednání komise a představila Ing. Petra 
Ondráška, místostarostu města, který obecně informoval o komisích RM, výborech ZM, jejich náplni. 
Nově je řešeno odměňování členů (každý měsíc bez ohledu na proběhlé jednání) a kontrola četnosti 
účasti členů na jednáních. V případě velké absence bude člen komise nahrazen. 
Předsedkyně komise nechala schválit program jednání komise a vyzvala členy k případnému doplnění 
programu. Nikdo z přítomných nenavrhl doplnění programu jednání.  
Dále vyzvala členy komise ke stanovení termíny jednání. 
DISKUSE: 
Ředitel ZŠJ navrhl, aby termíny jednání měly souvislost s důležitými úkony, o kterých musí školy 
informovat zřizovatele a které může komise podpořit v RM, např. investiční akce, rozpočet, 
hospodaření, rozdělení ZVH do fondů, zápis do MŠ, ZŠ, činnost školy v uplynulém a následujícím 
školním roce, ……aj. 
Předsedkyně komise navrhla zmapování možných investic škol a v závislosti na nich schválit výši fondů 
investic. 
Mgr. Kopecká se ptala, jak má město nastaveny odvody odpisů z fondů investic škol. Jihomoravskému 
kraji musí školy odvádět ¾ fondů investic.  
Místostarosta podotkl, že město nepřikazuje školám odvod z fondu investic do rozpočtu města žádný. 
Víme roční výši fondu z odpisů i výši investic města do škol, ale požadavky se vyvíjí během roku dle 
situace (potřebné opravy, …). Určitý přehled máme již nyní. 
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Ředitel ZŠJ doplnil, že je znám stav fondu investic, ale zatím není znám stav zlepšeného výsledku 
hospodaření (dále jen „ZVH“), který bude daný až po účetní závěrce k 31. 12. 2018, a ta se dělá až 
koncem ledna. Z toho důvodu navrhl termín jednání komise na březen, kde by ředitelé přednesli návrh 
na rozdělení ZVH do rezervního fondu a fondu odměn. 
Tajemnice komise by se přikláněla až ke druhé polovině března. V té době již budou mít školy 
odevzdané zprávy o hospodaření za rok 2018. 
Ing. Hanák navrhl, aby se další termín jednání komise odvíjet od plánu investic, ze kterého je patrné, co 
škola potřebuje. Komise by se sešla na dané škole, ředitel by konkrétně ukázal, co je ve škole 
v havarijním stavu, která investiční akce již běží nebo co je třeba v budoucnu zainvestovat. Jednání by 
bylo konkrétní, prodiskutovaly by se priority, které by komise podpořila v RM. 
S tímto návrhem všichni přítomní souhlasili. 
 
TERMÍNY JEDNÁNÍ VŽDY V PONDĚLÍ V 17:00 HOD.: 
Březen:  18. 3. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Jungmannova 813/5  
Květen: 27. 5. 2019 v budově ZŠ Kuřim, Tyršova 1255/56, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 511/40 
Září: 23. 9. 2019 v budově MŠ Kuřim, Zborovská 887/5, na odlou čeném pracovišti 

Komenského 1011/28 
Listopad: 18. 11. 2019 v budově SŠ a SOU Ku řim, s.r.o., K řížkovského 48/2  
 
Místostarosta navrhl navštívit obě budovy ZŠT, protože se bude soutěžit dodavatel stavby v budově na 
Tyršové. 
 
2. Stanovení cíl ů a témat k projednávání v roce 2019. 
1. Plán investic na rok 2019 i dlouhodobější výhled. 
2. Hospodaření škol, ZVH, rozdělení do fondů za rok 2018. 
3. Výsledky zápisu k předškolnímu vzdělávání, povinné školní docházce a výsledky přijímacích zkoušek 
na SŠ a SOU. 
4. Výhled požadavků škol na provozní rozpočet a investice v roce 2020. 
  
3. Dopln ění dvou nových členů školských rad p ři základních školách za z řizovatele. 
Z důvodu nového volebního období komise projednala návrh doplnění dvou nových členů školských rad 
(dále jen „ŠR“) při základních školách za zřizovatele. Každá školská rada má 9 členů, z nichž 3 jsou 
jmenováni zřizovatelem, 3 jsou voleni zákonnými zástupci z jejich řad a 3 jsou voleni pedagogickou 
radou, jako zástupci pedagogů. Za zřizovatele byli navrženi Ing. Petr Ondrášek, místostarosta města a 
Ing. Rostislav Hanák. Oba navržení s členstvím souhlasili. Třetím členem za zřizovatele zůstává Mgr. 
Hana Němcová, referentka KÚ – školství. 
DISKUSE: 
Ředitel SŠ a SOU Kuřim měl dotaz, jestli se bude doplňovat člen i ve školské radě střední školy. 
Místostarosta odpověděl, že ve ŠR střední školy je pouze jeden zástupce města, a tím je paní 
Němcová, která zůstává. Změna bude jenom v zástupci města ve valné hromadě, což bude pan 
Ondrášek. Nového člena valné hromady musí schválit rada města. Členové ŠR při ZŠ jsou zřizovatelem 
jmenováni a nemusí to být jenom zastupitelé. 
Tajemnice komise se obrátila na členy komise s dotazem, zda má někdo z členů komise protinávrh? 
Nikdo z členů komise nedal protinávrh. 
 
Přijaté usnesení:  Komise školská doporučuje do školských rad při základních školách v Kuřimi, jako 
zástupce zřizovatele, Ing. Rostislava Hanáka a Ing Petra Ondráška. 
 
Pro:  7            Proti:  0            Zdržel se:  0  
 
Návrh byl p řijat všemi p řítomnými členy. 
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4. Seznámení komise s plánem investi čních akcí, který p ředložili ředitelé škol rad ě města. 
Předsedkyně komise požádala místostarostu města, aby členy seznámil s plány investic na školách 
schválenými radou města.  
Místostarosta informoval komisi o již proběhlých investicích ukončených v roce 2018, probíhajících a 
plánovaných. 
a) Byla ukon čena investi ční akce dostavba a rekonstrukce budovy MŠZ  na ulici Zborovská 887/5 
za 24 milionů korun byla financována částečně z dotace (19 milionů korun) a částečně z rozpočtu 
města (5 milionů korun). V průběhu akce došlo vinou administrátora ke snížení dotace. Věc se řeší 
podáním žaloby na administrátora, která se bude řešit ještě další rok. 
DISKUSE: 
Ředitelka MŠZ doplnila, že jim byla přidělená dotace z MŽP na úpravu zahrad v přírodním stylu na ulici 
Komenského 511/40 (u ZŠ) a Brněnská 1775/1. Dále se bude rekonstruovat zahrada, vedení 
kanalizace v zahradě a přístupová cesta u budovy na ulici Komenského 1011/28. Také jsou, dle 
odborného posudku, v havarijním stavu střechy budov na ulici Jungmannova 885/26 a Brněnská 
1775/1. Střechy je nutno celé opravit. To jsou největší plánované investiční akce MŠZ. 
Místopředseda komise se zajímal, kam dál vede/vyúsťuje kanalizace ze zahrady na Komenského 
1011/28. 
Ředitelka MŠZ odpověděla, že kanalizace zřejmě vede dál přes potok do sousedních zahrádek. U 
kanalizace se budou měnit přípojky k mateřské škole, které jsou popraskané. 
Místopředseda komise se domnívá, že kanalizace vede nad potokem Kuřimka a to zřejmě není 
správně. Navrhl, že pokud se bude opravovat vedení u mateřské školy, mělo ba se vedení kanalizace 
řešit komplexně celé. 
Místostarosta přislíbil, že věc projedná s odborem investic. 
Místopředseda komise se zajímal, jestli se bude u mateřské školy opravovat i plot. 
Ředitelka MŠZ odpověděla, že ano, je to součástí projektu rekonstrukce zahrady. 
Místostarosta upozornil, že všechny tyto investice budou hrazeny z fondu investic příspěvkové 
organizace. 
b) Probíhá investi ční akce rozší ření školní jídelny a dostavba budovy ZŠJ – etapa II I. 
DISKUSE: 
Ředitel ZŠJ doplnil, že v budově školy a jejím okolí je naplánováno hodně prací souvisejících 
s probíhající dostavbou. Ve III. etapě dojde k rozšíření školní jídelny, budou vybudovány nové učebny 
jazyků, ICT a výtvarné/hudební výchovy. Dále se vybudují dva výtahy (jeden z vchodové části budovy a 
druhý od hřiště), venkovní prostor, vchodová část, bude přebudovaná, aby mohla být využívána pro 
výuku a shromažďování, částečně zastřešený prostor. Následovat bude IV. etapa, kdy dojde k úpravě 
okolí školy (příjezdová komunikace mezi budovami Jungmannova a Otevřená, parkovací místa, …). 
Místostarosta informoval komisi o průběhu postupné dostavby a rekonstrukce ZŠJ, která je rozdělena 
do etap: 

- II. etapa – novostavba, je již realizovaná; 
- III. etapa – dostavba a rekonstrukce, probíhá nyní; 
- IV. etapa – řešení dopravní situace (příjezd, parkovací místa), naváže na III. etapu.  

Od února bude školní stravování v mimořádném provozu. Dojde k dočasnému přesunu školní jídelny do 
velké tělocvičny. 
V projektu rozšíření stravovacího prostoru došlo ke změně v nákupu myčky nádobí. Původně plánovaná 
se ukázala jako nedostatečná, proto byla schválena myčka jiná, s lepšími parametry. 
Současně s dostavbou je třeba vyřešit i odvodnění venkovní plochy za školou, které povede přes 
přístupovou/příjezdovou komunikaci k rodinným domům pod školním hřištěm. Došlo k určité komplikaci 
způsobené odvoláním dvou majitelů nemovitostí sousedících se školou proti stavebnímu povolení na 
odvodnění. Hledá se řešení přijatelné pro všechny strany. 
Další plánovaná oprava bude v budově Otevřená 978/17. Projekt je připravený, ale zatím se nebude 
celý realizovat, musí se přizpůsobit na stávající stav a opravy, které byly v budově již udělány. určitě se 
bude rekonstruovat sociální zařízení v předpokládané hodnotě 300.000,- Kč. 
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Ředitel ZŠJ ocenil, že město do rekonstrukce a oprav budov školy hodně investuje, proto nechce nyní 
žádat další finanční prostředky na opravu Otevřené, dokud se nedokončí již naplánované investice na 
ostatních školách, MŠZ a ZŠT. 
Máme však havarijní stav tukové jímky, který musíme řešit. je udělaný projekt a výkopové práce nám 
udělá stavební firma, která rekonstruuje jídelnu. Akci budeme platit z fondu investic školy. 
Místostarosta konstatoval, že bylo domluveno uhrazení jímky jako havárie.  
V jednání je i workoutové hřiště u školy. Jedno navíc je na stadionu. Podrobnosti budou projednány 
později. 
Ing. Novotný se ptal, jestli je budova na Otevřené přebudovaná na učebny. 
Ředitel ZŠJ odpověděl, že v budově je umístěna školní družina, ale plánuje se úprava vnitřních prostor, 
kterou dojde ke změně v umístění učeben. V souvislosti s plánovanou rekonstrukcí sociálního zařízení 
se zjistil problém s kanalizací. 
Místostarosta upřesnil, že změny v projektu jsou dány situací a stářím budovy. Nikdo nevěděl, že 
kanalizační trubky jsou špatné a propadají se, s čímž se ve financování nepočítalo. 
Ředitel ZŠJ doplnil, že změna financování je dána nepředvídanými okolnostmi způsobenými stářím 
budovy. 

Místostarosta řekl, že další změna v projektu přístupu ke škole se týká výměny velkoformátové 
venkovní dlažby za jinou, menší, která je praktičtější. 
Předsedkyni komise zajímalo, jestli jsou informováni zákonní zástupci žáků. 
Ředitel ZŠJ ji ujistil, že o všem jsou informováni včas. 
c) Chystá se rekonstrukce budovy ZŠT. 
DISKUSE: 
Ředitelka ZŠT prohlásila, že je toho celkově do budoucna hodně, co je třeba opravit, zrekonstruovat 
nebo dostavět na obou budovách školy. V současné době je projekt na vybudování nových učeben 
jazyků, ICT, přírodopisu a vybudování výtahu. Neví, jestli platí úprava/rozšíření učebny 
výtvarné/pracovní výchovy, jak je v projektu. 
Místostarosta odpověděl, že se učebna rozšiřovat nebude. Je projednána úprava projektu s Ing. arch. 
Petrem Němcem. Proběhne ve zrychleném řízení a ušetří finanční prostředky. Budeme však v časovém 
presu, aby se vše vysoutěžilo včas. Je přiznaná dotace z ITI ve výši 13 mil. Kč a bude i v případě 
změny v projektu. 
Ředitelka ZŠT dále informovala komisi o dalších investičních akcích: 
Budova Tyršova 1255/56 

- dokončení opravy světel – jednání s projektantem o rozpočtu; 
- vybudování nových kabinetů pro učitele v budově Tyršova – nevyhovující stav; 
- výměna podlahových krytin ve třídách; 
- rekonstrukce parket v tělocvičnách – aktuální až bude dostavěn kulturní dům; 

Místostarosta reagoval tím, že město chce, aby se veškeré kulturní akce, tedy i ples školy, konaly v KD, 
ne v tělocvičnách. Potom se budou moci parkety v tělocvičnách zrekonstruovat a nebudou se ničit. 

- dokončení malování a oprav – průběžně; 
Budova Komenského 511/40 

- oprava tříd; 
- vybavení tříd; 
- rozšíření školní jídelny – výdejny včetně nové myčky nádobí, která nevyhovuje; 
- odstranění vlhkosti stěn v přízemí (hlavně jídelna a sousední třída ŠD); 
- vybudování neexistujícího zázemí pro správní zaměstnance; 
- přesunutí dílny pracovního vyučování, která je nevyužívaná na budovu Tyršova; 
- rekonstrukce školního bytu - využití pro žáky se SVP (doporučeno ŠPP) a ŠD, včetně propojení 

s budovou školy. 
Ředitelka ZŠT zatím neví přibližný rozpočet, protože nemá plány budovy, aby se mohla spojit 
s projektantem, který by odhadl náklady. 
Místostarosta doplnil, že náklady na Tyršovu je možné odhadnout, ale na Komendu se neví. 
Ing. Hanák měl pocit, že se již úprava bytu řešila, ale byl tam nějaký problém. 
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Místopředseda komise souhlasil s Ing. Hanákem. Problém byl s napojením na budovu školy. 
Dále se zajímal o to, kdy se začne investovat do výuky a ne jenom do budov (topení, střecha, kanál, …. 
aj.) a jestli na to přidělí finanční prostředky MŠMT. 
Ředitelé odpověděli, že MŠMT přiděluje prostředky na nákup pomůcek, tedy na modernizaci výuky (tzv. 
měkké projekty), ale ne na modernizaci budov (tzv. tvrdé projekty). 
Ředitel SŠ a SOU informoval o finančním omezení na opravu budovy školy. Postupně opravují fasádu. 
Nyní získali prostředky na opravu části fasády nádvoří (vchodová část). Rozpočet je cca 1.300.000,- Kč, 
z toho 600.000,- Kč bude dotace z města. Je to komplikované památkáři, proto je vše pomalejší a 
dražší. Speciálně žádají památky o vytvoření repliky vchodových dveří. Dotace by měla být cca 90.000,- 
Kč. 
SŠ a SOU začíná spolupracovat s firmami v okolí (např. TOS, Siemens, TYCO), které jim vycházejí 
vstříc buď zapůjčením strojů (frézky z TOS) nebo finančními dary (Siemens 200.000,- Kč na elektro 
vybavení, TYCO 1.000 dolarů na frézku pro výrobu plošných spojů). 
Místostarosta se dotázal, zda má někdo z přítomných ještě nějaký dotaz k plánu investic. 
Dotazy nebyly. 
 
Přijaté usnesení:  Komise školská bere na vědomí návrh plánu investic škol a školského zařízení města 
Kuřimi. 
 
Pro:  7            Proti:  0            Zdržel se:  0  
 
Návrh byl p řijat všemi p řítomnými členy. 

 
5. Informace ředitelky ZŠT Hana Ko čevové o prob ěhlé inspekci ČŠI, seznámení s výsledkem a 
závěrem. 
Ředitelka ZŠT informovala, že proběhlá inspekce ČŠI byla zaměřena na přírodovědné předměty, 
hospitovala v 10 vyučovacích hodinách. Inspekce byla bez závěrečné zprávy, pouze pro orientaci 
ředitelky. ČŠI upozornila na frontální výuku v hodinách bez aktivního zapojení žáků (učitel přednáší, 
žáci poslouchají). 
Mgr. Kopecká vysvětlila, že ne každá hodina při množství učiva se dá učit jinak, než frontálně, ale i tak 
se musí žáci zapojit. 
Zajímala ji kvalifikovanost učitelů na školách. 
MŠZ – 100% kvalifikovanost 
ZŠJ a ZŠT – téměř 100% kvalifikovanost 
 
6. Různé. 
Ředitelka ZŠT pozvala členy komise na školní ples, který se koná v pátek 11. 1. 2019 od 19:00 hod. 
v tělocvičně školy. Vstupenky lze koupit ve škole. 
Ředitelé ZŠJ a ZŠ stanovili datum zápisu do prvních tříd, a to na pondělí 8. 4. 2019. 
 
7. Závěr. 
Předsedkyně komise poděkovala všem přítomným za účast a jednání ukončila v 18:45 hod. 
 
 
 
Alena Matějíčková, předsedkyně komise         ………………………………………… 
 
Mgr. Hana Němcová, tajemnice komise         ………………………………………… 
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Vysv ětlivky zkratek 

MŠZ 
Mateřská škola Kuřim, Zborovská 887, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠJ  
Základní škola, Kuřim, Jungmannova 813, okres Brno – venkov, příspěvková 
organizace 

ZŠT  Základní škola Kuřim, Tyršova 1255, okres Brno – venkov, příspěvková organizace 

ŠD  Školní družina 

ŠJ Školní jídelna 

MŠMT  Ministerstvo školství mládeže a tělovýchovy 

ÚSC  Územní samosprávný celek 

ŠR Školská rada 

KÚ  Kancelář úřadu 

Zapisované děti  Všechny děti, které se dostavily k zápisu 

Zapsané děti  Všechny děti, které byly přijaty 

ŠPZ  Školské poradenské zařízení (např. pedagogicko psychologická poradna) 

OŠ KÚ JMK  Odbor školství Krajského úřadu Jihomoravského kraje 

PT  Přípravná třída 

SKK Sportovní klub Kuřim 

PPP  Pedagogicko psychologická poradna 

ŠVP  Školní vzdělávací program 

RVP  Rámcový vzdělávací program 

MAP  Místní akční plán 

KAP  Krajský akční plán 

MAS  Místní akční skupina 

KHS JMK  Krajská hygienická stanice Jihomoravského kraje  

ČŠI Česká školní inspekce 

ZVH Zlepšený výsledek hospodaření 

SVP Speciální vzdělávací potřeby 

ŠPP Školské poradenské pracoviště 

KD Kulturní dům 

ICT Information and Communication Technologies (počítače a informační technologie) 

Školské zařízení Mateřská škola, školní jídelna, školní družina 

Škola Základní, střední, vyšší odborná 
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